
Medborgarförslag om 
äldrevård 

Till Östermalms 
Stadsdelsnämnd 

 
Enligt bilagda regeringsbeslut har Regeringen tilldelat Kammarkollegiet 1 161 000 
000 kronor för år 2012, alltså mer än en miljard kr för att förbättra 
äldrevården. Pengarna ska delas ut efter  ansökan 
Jag föreslår att nämnden omedelbart uppdrar år stadsdelsdirektören att 
tillsammans med pensionärsrådet, rådet för de funktionshindrade  och 
Landstinget utreda vilka förbättringar som kan ske på Östermalm, f a hur 
äldrevården snarast kan få en god organisation i egen regi så att vi 
fortsättningsvis inte behöver bekymra oss över den otrygghet om 
vinstbolagen förorsakar.  
F a allt är det viktigt att samverka med Landstinget så att lagen om 
kommunernas betalningsansvar efterlevs. Även för äldre sjuka ska det 
finnas en individuell vårdplan innan en patient skrivs ut från sjukhus. Jfr 10 
ff §§ i denna lag. (Bilägges) Föreskrifterna är tydliga. Allt för många gånger 
körs sjuka personer hem, men ingen finns för att ta emot den sjuke och den 
sjuke får återvända med ambulansen till sjukhus. Det viktiga är att ÖSN får 
en tydlig plan för hur sjuka äldre ska få det stöd som de har laglig rätt till. I 
detta sammanhang bör också en plan utarbetas för tillämpning av 5 kap 10 
§ SoL. 
 
M h t den korta tid som står till förfogande för att få medel från 
Kammarkollegiet hemställer jag att ni prioriterar detta ärende, så att beslut 
kan fattas vid Ert sammanträde i mars. 

 
Det framhålls nu ofta att stadsdelsnämnderna måste kontrollera kvaliteten i 
äldrevården. I förra veckan läste jag Er akt om Linnégården. Därav framgår 
bl a att Äldrenämnden lät granska Linnégården och hade en rad 
anmärkningar. Äldrenämnden uppdrog åt Er att vidta vissa åtgärder. Men 
anmälan lades till Era handlingar utan en enda kommentar. Byråkratrin med 
entreprenörer kräver för mycket resurser som tas från reell vård. 
Jag förstår att det är svårt att tillämpa och granska avtalen med Carema. 
Det finns alldeles för många kryphål till förmån för Carema. Enbart 
Caremas anbud är på 411 sidor.  



Vem ska kunna ha en god överblick av det? 
Använd i stället Er personal till det de är utbildade till att driva och utveckla 
vård i ÖSNs regi enlit 3 kap 3 § SoL. Det är misshushållning med deras 
profession att tvinga dem att syssla med anbud och avtal.  
Låt oss få en medmänsklig äldrevård driven med empati av vår egen  
personal. Låt dem slippa bekymret med att tillämpa den byråkratiska 
upphandlingslagen. I den riktningen bör ett projekt utvecklas med hjälp av 
de nya statsbidragen. 
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